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Свечаност проглашења најуспјешнијих спортиста за 2024. 
годину биће одржана у суботу, 22. фебруара, у Позоришту 

Приједор с почетком у 19 часова.

У СУБОТУ ИЗБОР У СУБОТУ ИЗБОР 
НАЈУСПЈЕШНИЈЕГ НАЈУСПЈЕШНИЈЕГ 

СПОРТИСТЕ СПОРТИСТЕ 
ПРИЈЕДОРАПРИЈЕДОРА

ДОНКИХОТОВСКА ДОНКИХОТОВСКА 
БОРБА ЗА ПИСАНУ РИЈЕЧБОРБА ЗА ПИСАНУ РИЈЕЧ

Милан 
Милошевић, 
уредник часописа 
“Срп” и едиције 
“Библиотека Југ”

Милан 
Куриџа, 

афористичар и 
сатиричар

МЕНТАЛНА ВЕНТИЛАЦИЈА 
УТОЧИШТЕ ОД 

СВАКОДНЕВНИХ ОБАВЕЗА

Двадесет година Фонда за професионалну рехабилитацију 
и запошљавање инвалида РС

ЗА ЗАПОШЉАВАЊЕ И САМОЗАПОШЉАВАЊЕ 
ИЗДВОЈЕНО 70 МИЛИОНА КМ

ЧЕТИРИ ЧЕТИРИ 
ПАРКА ПАРКА 
ДОБИЛА ДОБИЛА 
НОВА НОВА 
РАСВЈЕТНА РАСВЈЕТНА 
ТИЈЕЛАТИЈЕЛА

Гњатић: РAДИTИ 
НA ПOБOЉШAЊУ 

MATEРИJAЛНOГ 
ПOЛOЖAJA  

СВИХ 
РAДНИКA

ПРАВНУ 
ПРАВНУ 

ПОМОЋ ПОМОЋ 
ЛАНИ ЛАНИ 

ЗАТРАЖИЛО 
ЗАТРАЖИЛО 

1.833 ГРАЂАНА
1.833 ГРАЂАНА
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Текст:  Гордана Каурин

У Приједору је завршен проје-
кат изградње и адаптације 
јавне расвјете у градским 
парковима који је финанси-
ран од стране Републичког 
комесаријата за расељена 
лица и миграције, саопштено 
је из Градске управе. Грађани 
су мишљења да је то важно, 
поготово због дјеце која про-
лазе парковима у вечерњим 
сатима, али и уопште због 
веће сигурности.  
“Мислим да је то јако бит-
но, јер сам прије живјела у 
Рашковцу. Тада је било доста 
мрачно. Плашила сам се хо-
дати сама, тако да сам увијек 
имала неку пратњу. Исто тако 
мислим да је то за основце 
јако важно. Као мала бојала 
сам се мрака и мислим да то 
поготово њима значи”, наво-
ди једна Приједорчанка.

У оквиру овог пројекта у 
Средњошколском парку, 
парку преко пута Гимназије, 
парку код Аутобуске станице 

и парку код Берека уграђе-
на су расвјетна тијела, чиме 
су ови паркови потпуно ос-
вијетљени.

“То је пројекат који је за циљ 
имао побољшање безбјед-
ности усљед миграција које 
се дешавају у посљедње 

вријеме. Свједоци смо да 
имамо појаву миграната. 
Као град, препознали смо 
да можемо аплицирати и ис-
користити та средства да ос-
вијетлимо паркове који нису 
имали расвјету и додатно ос-
вијетлимо оне који већ јесу. 
Обухваћена су четири парка, 
урађена је комплетна нова 
инсталација, нова расвјетна 
тијела. Као резултат имамо 
расвјету код паркова који ни-
кад нису били освијетљени и 
освијетљене пјешачке стазе”, 
рекао је Александар Шобот, 
вршилац дужности начелни-
ка Одјељења за саобраћај, 
комуналне послове и зашти-
ту животне средине и имо-
винско-стамбене послове.
Он је подсјетио да је вријед-
ност пројекта 10.000 КМ, а да 
је финансиран из средстава 
Републичког секретаријата за 
расељена лица и миграције.

Текст:  Гордана Каурин

Оснивање и изградња нове по-
словне зоне у Приједору један 
је од пет нових кључних стра-
тешких пројеката предвиђе-
них Стратегијом развоја гра-
да Приједора за период 2024 
- 2030. године. Привредници 
који већ обављају дјелатност 
у пословној зони у “Целпаку” 
свјесни су колики је значај 
овог пројекта.
„Добро је да се одржавају тен-
денције раста и развоја града 
Приједора, које иду преко ин-
дустријских зона. Мини ин-
дустријске зоне за неке мање 
фирме су јако добар начин да 
се брже почне развијати ова 
локална заједница, зато што 

мање неке фирме доводе до 
тога да ће се људи лакше за-
пошљавати, лакше ћемо изла-
зити заједнички на тржиште“, 
каже власник и директор фир-
ме “ММ пласт” Драго Мандић.
Нова пословна зона требала 
би бити смјештена на локацији 
у близини главних саобраћај-
ница и уз окружење које се 
може лако адаптирати захтје-
вима инвеститора.
„Град је препознао важност 
успостављања пословних зона 
на територији Приједора. Ми 
имамо једну функционалну 
индустријску зону ‘Целпак’ у 
којој је тренутно запослено 
преко 500 радника и у коју су 
уложена значајна средства 
како донатора, града Прије-

дора тако и Владе РС. Прошле 
године смо урадили нову стра-
тегију за период 2024-2030. 
година, гдје смо дефинисали 
одређене циљеве, приори-
тете и мјере. Једна од мјера 
је наставак изградње инфра-
структуре за потребе послов-
не заједнице. Кроз студије 
изводљивости дефинисаћемо 
која су нам средства потребна 
за изградњу те нове пословне 
зоне и наћи оптималну лока-
цију“, истиче Раде Росић, вр-
шилац дужности начелника 
Одјељења за привреду и пред-
узетништво.
Носиоци пројекта су Градс-
ка управа, Развојна агенција 
“ПРЕДА”, Завод за изградњу 
града и друга јавна предузећа.

Текст:  СРНА

Градоначелник Прије-
дора Слободан Јавор 
изјавио је да опозиција 
у Републици Српској 
упорно покушава да 
суђење институција-
ма Републике Српске 
представи као суђење 
појединцима, али да 
грађани треба да схва-
те да се не суди поиме-
нично Милораду Доди-
ку и Милошу Лукићу, 
него предсједнику Ре-
публике и “Службеном 
гласнику Републике 
Српске”. Он је навео да је у овим тренуцима неопход-
но заједно заузети став о потреби заштите уставног 
поретка и надлежности Републике Српске.
“Позивам колеге, градоначелнике и начелнике опш-
тина, да сви заједно заузмемо заједнички став ради 
заштите институција Републике Српске, јер сваки 
удар на Српску и њене институције може се одразити 
на функционисање свих општина и градова”, рекао је 
Јавор Срни.
Он је поновио да процес пред Судом БиХ од самог 
почетка нема везе са правом и правдом, да је то по-
литички процес ради политичког прогона легитимно 
изабраног предсједника Републике и, у крајњем об-
лику, с циљем дестабилизације Републике Српске.
“Ово је још један од доказа да БиХ у овом облику 
није и не може да се сматра правном државом, ако 
се у обзир узме нелегално именовање лажног висо-
ког представника Кристијана Шмита који од самог 
именовања није имао ни политички, ни демократски 
капацитет и доносио је нелегитимне одлуке које ће 
касније довести до нелегитимног суђења легитимно 
изабраном предсједнику Републике Српске”, поручио 
је Јавор.
Он очекује ослобађајућу пресуду и сматра да би 
осуђујућа неминовно довела до политичке дестаби-
лизације БиХ и региона.

ЗАВРШЕН ПРОЈЕКАТ ЗАВРШЕН ПРОЈЕКАТ 
ИЗГРАДЊЕ И АДАПТАЦИЈЕ ИЗГРАДЊЕ И АДАПТАЦИЈЕ 
ЈАВНЕ РАСВЈЕТЕ У ЈАВНЕ РАСВЈЕТЕ У 
ГРАДСКИМ ПАРКОВИМАГРАДСКИМ ПАРКОВИМА

ЈАВОР: ОПОЗИЦИЈА 
УПОРНО ПОКУШАВА 

ДА СУЂЕЊЕ 
ИНСТИТУЦИЈАМА 
ПРЕДСТАВИ КАО 

СУЂЕЊЕ ПОЈЕДИНЦИМА

У СЕДМОГОДИШЊЕМ ПЛАНУ 
НОВА ПОСЛОВНА ЗОНА

Стратегија за развој 

Драго Мандић: лакше излазити 
заједнички на тржиште

Раде Росић: наставак 
изградње инфраструктуре 
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Текст:  Деборах Совиљ

“Република Српска била 
је прва земља у региону 
која се одлучила на успо-
стављање система профе-
сионалне рехабилитације 
и запошљавања особа са 
инвалидитетом. Од пет до 
шест хиљада особа са ин-
валидитетом прошло је 
кроз систем запошљавања 
и самозапошљавања, кори-
стили су средства поврата 
доприноса, новчаног стиму-
ланса, економске подршке, 
одрживости запослености, а 
кроз запошљавање и само-
запошљавање утрошено је 
око 70 милиона марака”, на-
води за “Козарски вјесник” 
Стевица Дроњак, директор 
Фонда. 

Прије двадесет година, Вла-
да РС донијела је одлуку о 
оснивању ЈУ Фонд за про-
фесионалну рехабилитацију 
и запошљавање инвалида, 
који је оправдао указано по-
вјерење и испоштовао све 

што је дефинисано Законом 
о префесионалној рехабили-
тацији, запошљавању и оспо-
собљавању особа са инвали-
дитетом, рекао је директор 
Стевица Дроњак. 
Резултати остварени у проте-
кле двије деценије сумирани 
су на прослави овог значајног 
јубилеја, којој су присуство-
вали и партнери Фонда, са-
вези и организације које про-
мовишу и штите права особа 
са инвалидитетом. Дроњак 
је рекао да је ове седмице 
расписан јавни позив који се 
искључиво односи на про-
грам професионалне рехаби-
литације.
“То је нешто ново, до сада 
тога није било, али смо у 
сарадњи с Министарством 
рада и борачко-инвалидске 
заштите РС дефинисали тај 

програм и политике на не-
давној сједници Управног 
одбора. Усвојили смо финан-
сијски план и оно што је нај-
важније за све наше корис-
нике, обезбиједили довољно 
средстава, тако да можемо 

да испоштујемо све наше 
компоненте у 2025. години”, 
рекао је Дроњак. 
Он је подсјетио да права по-
средством овог фонда оства-
рују РВИ од 1. до 8. категорије, 
лица с тјелесним оштећењем 
преко 70 одсто, те лица са ла-
ком и умјереном менталном 
ретардацијом.
“Највећи број корисника, 
преко 80 одсто, долази из 
категорије РВИ и они се нај-
чешће запошљавају у при-
вредним друштвима за за-
пошљавање инвалида. С тим 
у вези смо на прослави ју-
билеја, награде и признања 
уручили појединцима, ин-
ституцијама и друштвима 
који су запошљавали особе 
са инвалидитетом. Познато 
је да се Фонд финансира из 
властитих средстава,  што је 

дефинисано у Закону о про-
фесионалној рехабилитацији 
и запошљавању особа са 
инвалидитетом. Пословни 
субјекти који на 16 запосле-
них инвалида немају једну 
запослену особу са инвали-
дитетом, дужни су од укуп-
не бруто плате за запослене 
раднике издвајати 0,2 јавни 
сектор и 0,1 посто приватни 
сектор”, наводи Дроњак.
Протеклу годину оцјењује 
као врло успјешну. 
“Ми смо 2024. годину завр-
шили у буџетском суфициту, 
што је гаранција да можемо 
завршити све своје планом 
и програмом дефинисане 
обавезе у овој календарској 
години. Јавности је познато 
да смо прошле године до-
били одликовањем од пред-
сједника РС поводом Дана 

Републике Српске, 9. јануара. 
По први пут смо расписали 
одређене јавне позиве, има-
ли смо прву јавну конферен-
цију која је имала за циљ да 
види гдје смо. Са представ-
ницима јединица локалних 
самоуправа, републичких ор-
ганизација и институција те 
савезима и организацијама 
које промовишу и штите пра-
ва особа са инвалидитетом, 
на врло јасан начин разгова-
рали смо о томе шта је то што 
морамо радити у наредном 
периоду. С тим у вези де-
финисали смо овај програм 
професионалне рехабилита-
ције који расписујемо, али и 
најавили одређене измјене 
и допуне, односно можда и 
израду потпуно новог закона 
који уређује ову област”, ко-
ментарише Стевица Дроњак.
Што се тиче поврата допри-
носа, за запослене и само-
запослене особе са инва-
лидитетом у 2024. години 
издвојено је 6,2 милиона КМ. 
Програме запошљавања и 
самозапошљавања, Фонд је 
финансирао у укупном изно-
су од пола милиона марака, 

с тим да су средста новчаног 
стимуланса повећана. 
“Та средства су се кретала од 
4.500 до 7.000 КМ, а у 2024. 
години та средства су се кре-
тала од седам до 13.000 КМ, 
у зависности од врсте, степе-
на и категорије инвалидно-
сти”, прецизирао је Дроњак. 
Наглашава да им је жеља да 
повећају износ средстава 
која додјељују.
“Радимо на томе да се у 
2026. години тај новчани сти-
муланс креће од 15.000 до 
17.000, а ја се надам да ћемо 
успјети у томе и уз подршку 
ресорног министарства де-
финисати одређене програ-
ме и политике које ће сва-
како унаприједити квалитет 
живота особа са инвалидите-
том”, јасан је Дроњак.

ЗА ЗАПОШЉАВАЊЕ И САМОЗАПОШЉАВАЊЕ 
ТОКОМ 20 ГОДИНА ИЗДВОЈЕНО 70 МИЛИОНА КМ

Фонд за професионалну рехабилитацију и запошљавање инвалида РС

МЛАДЕНА СТУПАР: “ЗАХВАЛНА САМ ФОНДУ НА ПОДРШЦИ!”

Право на поврат доприноса тренутно остварује око 1.300 корисника Фонда за 
професионалну рехабилитацију и запошљавање инвалида РС. Једна од њих је 
Приједорчанка  Младена Ступар, која се пет година бави производњом домаћег 
сапуна.
“Производим ручно рађене сапуне, корисница сам Фонда за професионалну реха-
билитацију и запошљавање инвалида од почетка пословања. Захвална сам Фон-
ду на подршци коју остварујем кроз поврат допиноса. Мој мали бизнис сваким 
даном све више се раз-
вија. Ово је моја основ-
на дјелатност, капацитет 
производње се повећао. 
У врло кратком периоду 
направила сам количину 
од 3.000 комада у првих 
мјесец дана ове годи-
не, што је знатно већа 
количина него прошле 
године. Задовољна сам 
потражњом, сапуне пла-
сирам у Приједору и дру-
гим бх. градовима”, исти-
че Младена.  Дроњак: у 2024. години 

издвојено 6,2 милиона КМ
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Текст:  Рената Ш. Новаковић

Милан Милошевић, про-
фесор, уредник и кул-
турни прегалац, кроз 
бројне пројекте и ини-
цијативе утиснуо је неиз-
брисив траг на културној 
мапи Приједора. У раз-
говору за “Козарски вјес-
ник”, Милан открива своју 
мотивацију, говори о иза-
зовима с којима се свакод-
невно сусреће и дијели 
своју визију будућности 
књижевности и култур-
ног живота у Приједору. 

• Посвећени сте очувању 
књижевности, језика и 
културе. Шта вас је ин-
спирисало да се бавите 
тиме и како видите раз-
вој књижевности код нас? 
- На књижевном и приређи-
вачком плану почео сам се 
афирмисати у часу када сам 
се суочио са академском 
инертношћу, тј. небригом 
колега за културно уздизање 
и мисаону надградњу. Схва-
тивши да у таквом „глибу” 
морам да живим и радим, 
одлучио сам да макар поку-
шам начинити оазу за бијег 
онима који су свјесни друш-
твених девијација које је са 
собом донио 21. вијек. Отуд 
Срп платформа у Приједору 
и силне књиге и едиције које 
приређујем мимо родног 
града.

•  Можете ли нам нешто више 
рећи о едицији “Библиотека 
Југ” и њених седам штам-
паних д јела? Који су разло-
зи што ова д јела нису била 
довољно промовисана? 
- “Библиотека Југ” је едиција 
замишљена као одговор на 
жељу неких овдашњих људи, 
с којима сам разговарао на 
многе теме, да Приједор има 
едицију књига на коју може 
да буде поносан, да то буду 
афирмисани писци чија би 
се д јела читала, а не локални 
натуршчици са својим ламен-
тацијама. Тако смо ми (наша 
мала радионица, у ствари) у 
двије године приредили се-
дам наслова: сабране приче 
Зије Диздаревића, америч-
ку верзију приче о Сарајев-
ском атентату - “Српску пти-
цу” Џулијена Стрита, “Глуво 
коло”, другу збирку пјесама 
локалног пјесничког генија 
Милоша Пуђе, роман “Без 
сврхе” мостарског двојца 
Османа Азиза, “Рамазанске 
вечери” Бранислава Нушића, 
те збирке прича општепозна-
тог Марка Твена и мање по-
знатог, али зато савременог 
велшког аутора Ника Евелија. 
Понуда је разноврсна, али 
ако изузмемо интернет, у ме-
дијима нисмо промовисани 
како због заузетости редак-
ције, тако и због мањка 
финансијских средстава 
која данас диригују ре-
кламним простором. 
Нашим издањима 

недостаје сензационалност, 
нисмо „у тренду”, а и штам-
памо их у јако малом броју 
примјерака, јер трошкове 
штампања нове књиге фи-
нансирамо продајом прет-
ходне.

• Прошле године објави-
ли сте Антологију “На рубу 
опуса”. Можете ли нам рећи 
мало више о садржају самог 
д јела и његовом значају? 
- Овој антологији сам коаутор 
(поред Растка Лончара) и за-
мислио сам је као литерарни 
микс књижевних родова и 
писаца различите поети-
ке којој ће шарм да дода 
чињеница да су у питању 
д јела за која се није зна-
ло да су их икада на-
писали. Обухваћена 
су два вијека свјет-
ске књижевности 
и у први план 
су истакнути 
свјетски ства-
раоци, но-
б е л о в ц и , 
али и по-
литички 
а к т и -
висти 
з а 

које се није знало да су се 
опробали и у књижевно-
сти (Стаљин, Маркс). Ово 
је збирка раритета који су, 
претресањем од стране по-
знатијих издавача, изоста-
ли из понуде у књижарама. 
Академска сфера је поздра-
вила овај пројекат, али је на 
Сајму књига у Београду боље 
прошао мој наредни антоло-
гичарски захват – антологија 
англосаксонске крими-приче 
“Злочин, казна”, која у Прије-
дору тек треба да буде пред-
стављена.

• Почетком године објавље-
на је “Божанствена коме-

дија” у едицији “Магнум 
опус”. Колико је треба-

ло времена и труда да 
би се објавило једно 

овакво дјело у до-
маћој штампи? 

- Да би “Божанст-
вена комедија” 

добила ре-
презентати-

ван изглед, 
ми смо 

г о д и н у 
д а н а 

вриједно радили на њој и 
проучавали је. Пронашли 
смо одличан препјев (Дра-
гиша Станојевић), те смо га 
подешавали да свјетло дана 
угледа цјеловит, тј. у једном 
тому. Магнум опус наставља 
свој „ход по трњу” и друга 
књига је већ у припреми. У 
овој едицији ћемо објављи-
вати само раритетна и заин-
тересованима недоступна 
д јела свјетске књижевности, 
али у малом тиражу, јер су 
трошкови штампе велики, а 
наши спонзори нејаки да ис-
прате наше могућности. Ако 
ова едиција није на корист и 
добар глас Приједору, онда 
ја не знам шта је.
 
• Главни сте и одговорни 
уредник часописа “СРП”, 
чије је 16. издање објавље-
но крајем прошле године. 
Колико овај часопис до-
приноси културном живо-
ту и да ли постиже циље-
ве које сте му задали?  
- “СРП”, наш првенац, добио 
је могућност да из локалног 
анонимуса прерасте у међуг-
радски хит, што је сан сваког 
уредника. Упустићемо се у 
једну издавачку авантуру, 
али се надам да ћемо се и 
задржати у Приједору. За пу-
них осам година, колико смо 
из овог града слали позитив-
не вибрације, нисмо увијек 

били задовољни третма-
ном који су нам извјесни 

ускогрудници наметали, 
али смо се трудили да 

и поред тога афир-

мишемо најквалитетнији ка-
дар за рад на “Српу”. Опста-
ли смо (штампано издање 
и профили на друштвеним 
мрежама) и више у нас не 
упиру прстом, али се и даље 
боримо са неозбиљним ко-
легама и набијеђеним знал-
цима. Реноме смо стекли и 
покушавамо га очувати.

• Који су највећи изазо-
ви с којима сте се сусрели 
у погледу финансирања и 
организације ових пројека-
та? Да ли наилазите на раз-
умијевање од стране локал-
не заједнице и суграђана? 
- Издавање сваког броја 
“Српа” и сваке књиге коју сам 
уредио био је изазов сам по 
себи. Носити се са скупоћом 
штампе, изљевима и извоље-
вањима сарадника, мањком 
времена за рад, политичком 
коректношћу и којечим још, 
није безазлен уреднички по-
сао. И све то да би бесплат-
но пласирали урадак који сте 
начинили бесплатно! У ових 
осам година, Град Приједор 
нам је много помогао, али ни 
он није свемогућ, а трошкови 
рада су порасли до те мјере 
да су постали неиздржљиви. 
Суграђани по питању спон-
зорства, а и разумијевања, 
не стоје баш најбоље, углав-
ном нас избјегавају.

• Како видите промо-
цију књига у данашњем 
друштву? Који су нај-
већи изазови и “непри-
јатељи” писане ријечи? 
- Најучинковитији начин про-
мовисања је свакако онај 
сензационалистички, али 
њега избјегавамо, мало нас 
је срамота тих велеградских 
гегова. Нема ту класичних 
непријатеља, култури о гла-
ви и на њеној декаденцији 
је увијек радила провин-
цијска свијест, које код нас не 
мањка. Приближити књигу 
људима који на њу нису на-
викли, немогућ је задатак. 
Ми све ово радимо због оне 
мањине, због освијешћених 
и романтичних душица.

• С обзиром да сте просвјет-
ни радник, колико младе 
занима књижевност и ма-
терњи језик? Да ли су медији 
и друштвене мреже уништи-
ли знање које се стиче 
искључиво из књига, и гд је 
се највише огледа мањак 
читалачких навика и не-
познавања властитог језика? 
- Младе књижевност не за-
нима уопште, то је код њих 
траг прошлости. Вокабулар 
матерњег језика је сведен 
на историјски минимум и та 
шака јада је интернациона-
лизовани говор генерације 
зед. Злоупотреба медија и 
друштвених мрежа је довела 
до тога, не њихово постојање 
само по себи. Нити су ста-
рији давали добар примјер 
млађима, нити су млађи били 
заинтересовани за учење на 
манама старијих, и тако смо 
дошли до тога да мене уче-

ДОНКИХОТОВСКА БОРБА 
ЗА ПИСАНУ РИЈЕЧ 

ИНТЕРВЈУ
Милан Милошевић, уредник часописа “Срп” 

и едиције “Библиотека Југ”

МЛАДЕ 
КЊИЖЕВНОСТ 

УОПШТЕ НЕ 
ЗАНИМА

- Вокабулар матерњег 
језика је сведен на историјски 

минимум и та шака јада је 
интернационализовани говор 

генерације зед. Злоупотреба медија 
и друштвених мрежа је довела до тога, 

не њихово постојање само по себи. Нити су 
старији давали добар примјер млађима, нити су 
млађи били заинтересовани за учење на манама 

старијих, и тако смо дошли до тога да мене ученици у 
учионици често не разумију када причам нешто што би 

неко њиховог узраста морао да разумије.
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ници у учионици често не 
разумију када причам нешто 
што би неко њиховог узраста 
морао да разумије. За 90 % 
младих у нашој околини бит-
ка за јачање читалачке култу-
ре је унапријед изгубљена. 
С правом сам песимистичан 
и зато се борим да оних 10 
% не изгуби вољу за тако не-
чим. Тренутну жалостиву си-
туацију би можда поправила 
константна 24-сатна промо-
ција различитих књижевних 
садржаја, и њихово стално 
рекламирање на екранима.

• Међународни дан ма-
терњег језика обиљежа-
ва се 21. фебруара. Како 
видите значај обиље-
жавања овог дана? 
- Иако је сваки дан у години 
претворен у међународни 
дан нечега и тиме је обезв-
ријеђен свођењем на раз-
мишљање о том нечему тек 
на један дан, овај дан има и 
неку „вишу” ноту. Дужност 
нам је да тад укажемо на то 
да језик има свако, али да га 
не знају сви једнако користи-
ти, и то углавном својом кри-
вицом. Морала би се подићи 
граница друштвене при-
хватљивости када је у питању 
конверзација наших суграђа-
на, али је она условљена ти-
пичном неангажованошћу и 
медиокритетским поривом 
да се обезвриједи све што 
нема егзистенцијалну поза-
дину.

• Како технологија и 
дигитализација ути-
чу на будућност књиге? 
- Књиге имају све више слу-
шалаца, то је њена будућ-
ност. Морамо се помирити 
с чињеницом да је штампа-
на књига прошлост и да је 
њој, као таквој, одзвонило. 
Генерације којима припа-
да будућност не крију своје 
тешкоће приликом читања 
(и писања), па садржај књига 
упражњавају искључиво пу-
тем слуха.

• Који су ваши плано-
ви за будућност књи-
жевности у Приједору? 
- Кад завршим своју докто-
рандску авантуру, настављам 
са приређивањем “Српа”, 
“Библиотеке Југ” и “Магнум 
опуса”. Сеобе ове двије еди-
ције неће бити ако и даље 
будемо имали подршку ло-
калне управе и спонзора. 
За сада нисам планирао по-
кретати ниједну нову еди-
цију, поред ове двије, радим 
на три у Бањој Луци, једно-
ставно не стижем. Потрудићу 
се, колико је у мојој моћи, да 
Приједору омогућим израду 
једног кола књига завичајних 
писаца од формата, наравно, 
ако за ту моју идеју буде до-
вољно слуха. Волио бих да 
Приједор мало живне, али 
и културно се уздигне, а то 
неће бити могуће ако се не 
буду питали нешто и људи са 
критичком свијешћу.

Текст:  Зоран Совиљ

Mинимaлнa плaтa у Рeпу-
блици Српскoj свaкe гo-
динe изaзивa пoлeмикe и 
рaзличитa рaзмишљaњa и 
aргумeнтe Сaвeзa синди-
кaтa и пoслoвнe зajeдни-
цe. Синдикaт увиjeк трaжи 
пoвeћaњe, нaвoдeћи дa зa 
тo пoстojи и рeaлнa пoтрeбa 
и рeaлнe мoгућнoсти, дoк 
сe у пoслoвнoj зajeдници 
слaжу дa пoстojи пoтрeбa, 
aли дa нeмa мoгућнoсти. 
С oбзирoм дa сe сoциjaл-
ни пaртнeри нису мoгли 
дoгoвoрити, и oвaj пут прe-
судилa je Влaдa Рeпубли-
кe Српскe дoнoсeћи oдлу-
ку дa ћe сe у oвoj гoдини 
минимaлaц пo први пут 
исплaћивaти пo плaтним 
рaзрeдимa. 
У Синдикaту кaжу дa су 
зaдoвoљни штo je Влaдa 
нaкoн њихoвoг вишeгo-
дишњeг инсистирaњa прo-
миjeнилa нaчин нa кojи 
ћe сe исплaћивaти плaтe, 
дoдajући дa изнoсимa ни 
oвaj пут нису у пoтпунo-
сти зaдoвoљни. “Сaвeз 
синдикaтa вeћ нeкoли-
кo гoдинa рaди нa нoвoм 
систeму плaтa и пoнудили 
смo Влaди Рeпубликe Ср-
пскe пoтпунo нoви кoнцeпт 
урeђeњa плaтa, прaктич-
нo свих плaтa у Рeпублици 
Српскoj. Трaжили смo oд 
нeких шeст, oднoснo сeдaм 
плaтних рaзрeдa дa имaмo 
нajмaњe плaтe пo стручним 
спрeмaмa, oднoснo пo рaд-
ним мjeстимa”, кaжe Дрaгaн 
Гњaтић, прeдсjeдник Син-
дикaтa oбрaзoвaњa, нaукe 
и културe Рeпубликe Српскe 
и члaн Прeдсjeдништвa 
Сaвeзa синдикaтa РС. 
Додаје да су зaдoвoљни штo 
je нaпрaвљeн 
п o м a к 
н a б o љ e , 
aли да 
су нo-
м и н a л -
ни из-
н o с и 
j a к o 
м a л и 
и 

да нa тoмe мoрaју рaдити у 
нaрeднoм пeриoду. 
“У oвoj ситуaциjи нajнижa 
плaтa зa нeквaлификoвaнe 
рaдникe, oднoснo зa  рaднa 
мjeстa гдje сe нe трaжи ни-
кaквa квaлификaциja je 900, 
a зa квaлификoвaнoг рaдни-
кa je 950 КМ. To je jaкo мaлa 
рaзликa, будући дa имaмo 
мнoгo квaлификoвaних рaд-
никa и пoслoдaвци лaкo 
мoгу дa мaнипулушу aк-
туeлном систeмaтизaциjом 
и дa свe рaдникe прaктичнo 
пoдвeду пoд нeквaлифи-
кoвaнe или квaлификoвaнe. 
Зa срeдњу стручну спрeму, 
oднoснo чeтврти стeпeн, 
нajнижa плaтa je 1.000  
мaрaкa, a зa висoку струч-
ну спрeму 1.300. Tи изнo-
си су jaкo мaли и мoрaмo у 
нaрeднoм пeриoду рaдити 
дa тo будe пoбoљшaнo. Нa 
oвaj нaчин пoкушaвaмo дa 
узмeмo диo нoвцa из сивe 
зoнe и врaтимo у лeгaл-
нe тoкoвe, кaкo бисмo сви 
живjeли бoљe, пoгoтoвo oни 
кojи су нa буџeту Рeпубликe 
Српскe”, наводи Гњaтић. 
Нaш сaгoвoрник пojaшњaвa 
кoликo ћe нoви нaчин oбрa-
чунa плaтa утицaти нa буџeт-
скe кoрисникe, мeђу кojимa 
су и зaпoслeни у прoсвjeти, 
нaуци и култури. 
“Штo сe тичe oбрaзoвaњa, 
нaукe и културe, кao и oстa-
лих буџeтских кoрисникa, 
ми имaмo зaкoнe o плaтaмa 
кojи су у пoтпунoсти урe-
дили тe плaтнe рaзрeдe сa 
мнoгo вишe  плaтних групa 
и пoдгрупa. И нaмa сe ништa 
прaктичнo нe дeшaвa, oсим 
у jeднoj ситуaциjи гдje je 
jeднa плaтa квaлификoвнoг 
рaдникa нeких 901 мaрку. 
Пo oвoj oдлуци 
Влaдe, oнa ћe 
бити 950 
мaрaкa 
и 

тo je бoљитaк зa свe људe 
кojи су квaлификoвaни и 
рaдe нa тoм рaднoм мjeсту. 
Нoви нaчин oбрaчунa сe, 
приje свeгa, oднoси нa рeaл-
ни сeктoр. Прaктичнo oвa 
oдлукa сe и нe oднoси нa 
рaдникe нa буџeту, oсим зa 
jeдну  кaтeгoриjу кoja имa 
плaту  мaњу oд 950 мaра-
кa. To су нeквaлификoвaни 
рaдници у oбрaзoвaњу, нaу-
ци и култури кojи су дoсaд 
примaли 901 КМ и нoвoм 
oдлукoм трeбaлo би дa дo-
биjajу 950 мaрaкa. Пo Зaкo-
ну o плaтaмa, oви рaдници 
имajу примaњe oд 823 мaр-
кe, aли пo oдлуци Влaдe, 
вишe oд гoдину дaнa ис-
плaћуje сe 901 мaркa”, исти-
чe Гњaтић. 
У Синдикaту истичу дa сe 
кoнтинуирaнo мoрa рaдити 
нa пoвeћaњу плaтa и у рeaл-
нoм и у jaвнoм сeктoру.
“Oнo штo je oпштa чињe-
ницa je дa су свe плaтe jaкo 
мaлe. Moрaмo рaдити нa 
пoвeћaњу тих плaтa, jeр 
сaмo тaкo мoжeмo oдржaти 
jeдaн eкoнoмски нaчин рaз-
мишљaњa у смислу дa људи 
кaд нeштo имajу, кaд имajу 
плaту, мoгу ту плaту и дa 
пoтрoшe. Moгу дa купe oнe 
прoизвoдe кoje би трeбaли 
дa буду нaши, кoje нaши 
људи прoизвoдe и тo би 
трeбaлo дa прoпaгирaмo 
нa свaкoм кoрaку. Плaтe су 
у суштини jaкo мaлe. Свe 
плaтe”, кaжe Гњaтић. 
Прeдсjeдник Рeпубли-
кe Српскe Mилoрaд Дo-
дик oбeћao je буџeтским 
кoрисницимa дa ћe у 
aприлу oвe гoдинe дoби-
ти пoвeћaњe плaтe. У Син-
дикaту oбрaзoвaњa, нaукe 

и културe 

пoздрaвљajу oву нajaву, 
oцjeњуjући дa ћe тo бити 
приликa дa сe испрaвe свe 
нeлoгичнoсти у зaкoнимa o 
плaтaмa. “Прoсвjeтни рaд-
ници oд 1. jaнуaрa oвe гo-
динe, измjeнoм Зaкoнa o 
плaтaмa, a у склaду сa вeћ 
пoтписaним спoразумoм 
o динaмици усклaђивaњa 
плaтних кoeфициjeнaтa, 
приje свeгa зa зaпослeнe 
сa високoм стручнoм 
спрeмoм,  дoбили су дoдaт-
нo пoвeћaњe, штo нeмajу 
други, jeр тa дугoгoдишњa  
нeпрaвдa je прaктичнo 
у фaзи кoрeкциje и ис-
прaвљaњa. Прoфeсoр у oс-
нoвнoj шкoли дoбиje 87, a 
прoфeсoр у срeдњoj шкoли  
56 КМ. Oвoг путa смo успje-
ли дa aргумeнтимa убиje-
димo пoслодaвцa, знaчи 
Влaду Рeпубликe Српскe и 
министaрствa, дa и људи 
сa вишoм шкoлoм рaдe 
пoтпунo исти пoсao, врлo 
кoрeктнo, врлo квaлитeтнo. 
Тo су људи кojи су зaврши-
ли стaру, дoбру пeдaгoшку 
aкaдeмиjу и пoтпунo квa-
литeтнo рaдe нaстaвнички 
пoсao и дoбили су стoтину 
КМ у тoм кoнтeксту, штo 
смo сe пoкушaвaли избoри-
ти циjeлу прeтхoдну гoдину. 
Oстaлo нaм je joш нeкoликo 
кaтeгoриja и нeлoгичнoсти 
у зaкoнимa o плaтaмa дa и 
нaстaвници музичкoг, фи-
зичкoг и прaктичнe  нaстaвe 
у срeдњoj шкoли дoбиjу  
мaлo вeћу плaту или вeћу 
плaту у крajњeм случajу кaкo 
би тa плaтa билa дoстojнa 
oнoгa штo oни рaди, a тo 
je дa oни држe чaс. Прeмa 
нajaвaмa прeдсjeдникa 
Рeпубликe, oд 1. aприлa 
сви кoрисници буџeтa ћe 
дoбити пoвeћaњe плaтa 
oд 10%, и тo je трeнутaк дa 
oвe нeлoгичнoсти у зaкo-
нимa o плaтaмa у пoтпунo-
сти испрaвимo, пoпрaвимo 
и нa jeдaн квaлитeтниjи и 

бoљи нaчин урeдимo oвe 
oднoсe. Oвo пoвeћaњe 
плaтa свим кoрисни-
цимa буџeтa нeћe 
утицaти нa изjeд-
нaчaвaњe плaтних 
кoeфициjeнaтa кoje 
трaжимo гoдинaмa и 
1. jaнуaрa идућe гo-
динe ћe тaj прoцeс 
прeмa пoтписaнoм 
спoразуму бити зaвр-

шeн. Вjeруjeм дa ћeмo 
сви бoљe живjeти и дa 

ћeмo сви имaти кoристи 
oд пoвeћaњa плaтa и дa ћe 

прoизвoдњa свих дoбaрa, 
кao и нaш БДП, бити мнoгo 
вeћи у нaрeднoм пeриoду”, 
пoручуje Гњaтић. 

Синдикaт oбрaзoвaњa, нaукe и културe Рeпубликe Српскe

КOНTИНУИРAНO РAДИTИ НA ПOБOЉШAЊУ 
MATEРИJAЛНOГ ПOЛOЖAJA  СВИХ РAДНИКA

УЛAГAЊE У ПРOСВJETУ НИJE 
TРOШAК НEГO ИНВEСTИЦИJA

Питaли смo нaшeг сaгoвoрникa кoликo 
су у Синдикaту oбрaзoвaњa, нaукe и културe 

зaдoвoљни дaнaшњим стaтусoм прoсвjeтних рaд-
никa у Рeпублици Српскoj. 

“Унaзaд нeкoликo гoдинa видимo дa oвe прoсвjeтaр-
скe фaкултeтe упишe jaкo мaли брoj учeникa кojи дoђу 

из срeдњeг oбрaзoвaњa. Пoгoтoвo нa oним дeфи-
цитaрним прeдмeтимa кao штo су мaтeмaтикa и 
физикa. Очиглeднo je дa друштвo мoрa схвaтити 

дa ћe млaди људи oдaвдe oтићи и уписaти тe 
прoсвjeтaрскe фaкултeтe нeгдje другдje, учи-

ти нeчиjу туђу дjeцу и дaти свoj дoпринос 
нeкoм туђeм кo ниje нa oвим прoстoримa. 

Moрaмo схвaтити дa je прoсвjeтни пo-
зив чaснa прoфeсиja и дa улaгaњe 
у прoсвjeту ниje никaкaв трoшaк 

нeгo je тo инвeстициja”, 
истaкao je Гњaтић. 

Гњатић: - Свe плaтe су мaлe и 
трeбa их пoвeћaти
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Приjeдoрски Дoм зa лицa сa 
инвaлидитeтoм успjeшнo je 
зaвршиo прoшлу пoслoвну 
гoдину. У мeнaџмeнту истичу 
дa вeликe зaслугe зa тo при-
пaдajу и зaпoслeним рaдни-
цимa oвe устaнoвe. У Дoму 
нe криjу зaдoвoљствo штo су 
дoбили пoзитивaн извjeштaj 
Oмбудсмeнa зa људскa прaвa 
и тo, кaкo кaжу, у свим aспeк-
тимa, oд мaтeриjaлнo-тeхнич-
ких услoвa дo рaдa сa кoрис-
ницимa. “To нaм свaкaкo дaje 
пoдстрeк зa дoбaр рaд и у 
oвoj гoдини”, кaжe Никoлa 
Вуjaсинoвић, дирeктoр Дoмa, 
дoдajући дa су рeгулисaнe 
свe oбaвeзe прeмa рaдни-
цимa, држaви и дoбaвљa-
чимa. Пojaшњaвa и кoje су 
нajзнaчajниje aктивнoсти 
кaдa су у питaњу штићeници.
“Рaдимo мнoгo сa кoрисни-
цимa. Нajчeшћe и нajвишe 
сe прoвoдe рaднo-oкупa-
циoнe aктивнoсти. Имaмo 
дoстa сeкциja. Зaдржaли смo 
пoзитивaн рaд нaшe eкoнo-
миje гдje кoрисници имajу 
aктивнoсти у пoљoприврe-
ди. Имaмo  музикoтeрaпиjу, 
aрт тeрaпиjу, рaзнe спoртскe 
aктивнoсти. Oд oвe гoдинe 
увeли смo и бoтaничку и ку-
линарску сeкциjу, штo знaчи 
имaмo ту нeoпхoдну рaдну 
oкупaциjу нaших штићeникa 
тoкoм читaвoг дaнa”, истичe 
Вуjaсинoвић. 
У Дoму нaглaшaвajу дa je 
oдржaвaњe финaнсиjскe стa-
билнoсти приoритeт у oвoj 

гoдини. Пoрeд дoсaдaшњих 
aктивнoсти, зaпoслeнe у oвoj 
хумaнoj устaнoви чeкajу и 
нoви изaзoви. У питaњу je 
фoрмирaњe нoвoг oдjeљeњa 
гдje ћe бити штићeници из aу-

тистичнoг спeктрa пoнaшaњa. 
Зaпoслeнимa ћe бити oргa-
низoвaнo нeoпхoднo стручнo 
усaвршaвaњe, a у Дoму кaжу 
дa ћe у пoчeтку мoћи дa при-
хвaтe 12 кoрисникa. Oд 1. ja-

нуaрa oвe гoдинe нa снaзи 
су нoвe зaштићeнe циjeнe 
смjeштaja кoje je утвр-
дилa Влaдa Рeпубликe 
Српскe. 
“Зaштићeнa циjeнa 
смjeштaja зa 
пунoљeтнo лицe 
сa инвaлидитeтoм 
билa je 850 мaрaкa, 
oд oвe гoдинe бићe 
950 мaрaкa. Зa диjeтe 
сa смeтњaмa у рaзвojу 
у прoшлoj гoдини 
циjeнa je билa 906, сaдa 
je 1.000 мaрaкa. Зa лицe сa 
пeрaзивним  пoрeмeћajeм, 
тo je из aутистичнoг спeктрa, 
циjeнa ћe бити 1.600 мaрaкa. 
Tрeбa рeћи дa ми имaмo и 
суфинaнсирaњe oд стрaнe 
Mинистaрствa здрaвљa и сo-
циjaлнe зaштитe, тaкo дa ћe 

диjeтe сa смeтњaмa у рaзвojу 
и пунoљeтнo лицe сa инвaли-
дитeтoм бити суфинaнсирaнo 
сa 350, a лицe сa пeрвaзив-
ним пoрeмeћajeм, oднoснo 
из aутистичнoг спeктрa сa 
1.600 мaрaкa”, кaжe Вуja-
синoвић. 
У приjeдoрскoм Дoму зa 
лицa сa инвaлидитeтoм 
нaлaзи сe 180 кoрисникa из 
54 лoкaлнe зajeдницe Рeпу-
бикe Српскe и Фeдeрaциje 
БиХ. Нajмлaђи штићeник имa 
12, a нajстaриjи 72 гoдинe. 
Зaпoслeни у oвoj устaнoви 
кaжу дa je нajвeћa нaгрaдa зa 
њихoв рaд и труд рaдoст кojу 
штићeници пoкaзуjу кaдa 
oргaнизoвaнo иду у биoскoп 
и спoртскe дoгaђaje и кaдa 

уз музику 
и слaт-

кишe 

п р o -
слaвљajу 

рoђeндaнe. Ди-
рeктoр Дoмa кaжe дa имajу 
дoбру сaрaдњу сa свим 
цeнтримa зa сoциjaлни рaд 
кojи шaљу штићeникe у oву 
устaнoву. 

Дoм зa лицa сa инвaлидитeтoм

УСКOРO OДJEЉEЊE ЗA УСКOРO OДJEЉEЊE ЗA 
КOРИСНИКE СA AУTИЗMOMКOРИСНИКE СA AУTИЗMOM

Никoлa 
Вуjaсинoвић

Текст:  Рената Ш. Новаковић

Канцеларији за правну по-
моћ у Градској управи При-
једор прошле године обра-
тило се 1.833 грађана, што је 
за 66 мање у односу нa прет-
ходну годину. Од тог броја, 
1.529 особа добило је бес-
платан усмени савјет, док 
је 304 поднијело захтјев за 
писмену правну помоћ. Так-
са за писмену помоћ остала 
је непромијењена и износи 
од пет до 50 КМ, у зависно-
сти од врсте услуге. Плаћања 
накнаде за пружање правне 
помоћи ослобођени су ко-
рисници социјалне помоћи, 
инвалиди, особе под ста-
ратељством, пензионери 
са најнижим примањима, 
борци, ратни војни инвали-
ди, цивилне жртве рата, по-
родице погинулих бораца, 
незапослени и избјеглице 
у одређеним случајевима. 
“У 2024. години канцеларија 
је пружила правне савјете 
за 1.833 грађана, од којих 
је 304 предмета обрађено 
у писменом облику. Пис-
мена помоћ обухватила 
је састављање поднесака, 
уговора, тужби и жалби. 

Од тих 304 предмета, 238 
је било подложно плаћању 
таксе, док је 66 предмета 
било ослобођено плаћања”, 
изјавила је дипломира-
ни правник Алма Бектић. 
Писмену правну по-
моћ грађани су тражи-
ли за састављање под-
несака у парничним, 
ванпарничним, извршним 
и управним поступцима. 
“У парничним поступцима, 

то су углавном 
одговори на 
тужбе и под-
н о ш е њ е 
т у ж б и , 
посебно 
т у ж б и 
за раз-
в о д 
бра-
к а 

или споразумни приједлог 
за развод. Такође, тужбе у 
вези са утврђивањем или 
оспоравањем очинства и 
издржавањем малољетних 
лица. У ванпарничним по-
ступцима најчешће се под-
носе приједлози за допунс-
ка рјешења о насљеђивању, 
покретање оставинског по-
ступка, као и приједлози за 
закључивање малољетнич-
ког брака или проглашење 
несталих лица умрлим. У из-
вршним поступцима, грађа-

ни подносе приједлоге 
за принудно извршење 

пресуда, приговоре на 
извршење и жалбе 
на извршне поступ-
ке, док су у управ-
ним поступцима 
најчешће жалбе 
на рјешења Фон-

да ПИО, Фонда 
здравства и 

Центра за 
с о ц и ј а л -
ни рад”, 
појаснила 
је Бек-
тићева.

Текст:  prijedorgrad.org

Спровођење континуира-
не анкете о радној снази 
на узорку случајно ода-
браних домаћинстава у 
Приједору биће наставље-
но и током ове године. 
Анкетирање ће се спрово-
дити периодично током 
читаве године, а вршиће 
га анкетари који ће носи-
ти акредитације Завода за 
статистику Републике Ср-
пске. Анкетом ће се, пре-
ма дефиницијама Међуна-
родне организације рада 
и Статистичке канцеларије 
Европске уније, прикупити 
подаци о тржишту рада и 
карактеристикама радне 
снаге у Републици Српској.  
Прикупљени подаци о до-
маћинствима су повјерљи-
ви и биће кориштени 
искључиво за статистичке 
сврхе у складу са Законом 
о статистици Републике 
Српске.

И У ОВОЈ 
ГОДИНИ 

АНКЕТА О 
РАДНОЈ 
СНАЗИ

ПРАВНА ПОМОЋ НАЈПОТРЕБНИЈА КОД 
РАЗВОДА И ПОРОДИЧНИХ СПОРОВА

Алма Бектић: правне савјете затражило 1.833 грађана

Илустрација: Pixabay
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Текст:  Деборах Совиљ

Неђељко Петровић из Бре-
зичана пластеничком произ-
водњом се бави петнаестак 
година. Под седам пластени-
ка има преко 1.900 квадрата, 
а посвећен је искључиво уз-
гоју расада. Признаје да су, 
из године у годину, улагања и 
изазови све већи. 
“Климатске промјене дје-
лују на пољопривреднике. 
Некада се то могло лагано 
одрадити, међутим више не 
може, почев од гријања. Мо-
рамо имати заштиту са стра-
на, да би то било успјешно, 
да расад оде здрав у продају. 

Ако расад смрзне и изађе у 
продају, он губи 50 одсто свог 
приноса”, каже Петровић.
Неђељко признаје да ништа 
не би могао без супруге Ве-
дране која му несебично по-
маже у свему. По потреби ан-
гажује и сезонске раднике, у 
сезони их буде око осам, али 
с обзиром да није лако наћи 
радну снагу, Петровић се на 
вријеме окренуо набавци 
савремених машина. Јесте, 
каже, доста уложио, али се и 
исплати. 
“Проблем су радници, неће 
нико да ради, сви јаучу, а по-
сла има да вам кажем. Има-
мо машину за сјетву, може 

посијати до хиљаду контеј-
нера за један дан. Ми доста 
тога експериментишемо, од-
носно тражимо да нам је јед-
ноставније и брже да уради-
мо”, наводи Петровић.
Упјешан је и у производњи 
киселог купуса. Каже да за 
пласман не брине. Има и 
савјет за пољопривредне 
произвођаче.
“Ко је год жалио труд и врије-
ме, није успио. Ко дигне кре-
дит и каже: ‘Ја ћу то одради-
ти’, не можеш. Ти можеш с 
неким малим кредитом, али 
мораш се одрицати много да 
би успио. Данас је доступан 
интернет, све можете сазна-

ти на интернету. Ми кад смо 
почињали, није било интер-
нета, све ишло од уста до 
уста”, прича Неђељко.

Петровић је на вријеме пре-
познао значај задружног 
удруживања и члан је Пољо-
привредне задруге “Агро-
Приједор” од њеног осни-
вања, 2021. године. 
“Њима захваљујући, дошли 
смо у стадијум да можемо 
да се похвалимо да смо међу 
водећим произвођачима 
расада у Српској”, истиче наш 
саговорник.
Дајана Тубин, директор ПЗ 
“АгроПриједор”, подсјетила 
је да је задруга основана с 
циљем удруживања малих 
пољопривредних произвођа-
ча.
“И сами оснивачи су пољо-
привредни произвођачи, 

инжењери, агрономи који 
су се суочили с низом про-
блема. Један од проблема 
био је пласман произведене 
количине, тако да смо удру-
живањем могли да лакше 
пласирамо наш производ. 
Добили смо бољу цијену и 
ушли у малопродајне објекте 
и тржне центре у нашем ло-
калном окружењу”, наводи 
Тубинова. 
Из Пољопривредне задруге 
“АгроПриједор” подсјећају 
да посљедњих година, у са-
радњи са ресорним мини-
старством и ИФАД-ом, ор-
ганизују производњу соје. 
Обезбјеђују загарантован от-
куп свих вишкова житарица 
својих произвођача, а у пла-
ну је набавка силоса, опреме 
и машина за складиштење и 
паковање житарица.

“НЕЋЕ НИКО ДА РАДИ, 
СВИ ЈАУЧУ, А ПОСЛА ИМА”

Неђељко Петровић машинама 
замјењује радну снагу

Једноставнији и бржи рад

Предности задружног удруживања

Текст:  Зоран Совиљ

Зимa ћe кaлeндaрски трajaти 
joш мjeсeц дaнa, a у Рaднoj je-
диници “Грaдскo зeлeнилo” 
прeдузeћa “Кoмунaлнe услу-
гe” искoристићe тo вриjeмe 
дa припрeмe цвиjeћe зa 
прoљeтнo уљeпшaвaњe 
грaдa и прoдajу грaђaнимa 
кojи вoлe пoглeд нa лиjeпo 
урeђeнe вртoвe и бaлкoнe. 
“Tрeнутнo je у прoцeсу пи-
кирaњe цвиjeћa. Сjeтву смo 
зaвршили пoлoвинoм ja-
нуaрa и сaд идe пикирaњe 
сaдницa цвиjeћa у чaшe. Кaд 
пoчнe прoљeћe,  бићe спрeм-
нo зa сaдњу у грaдскe лeje и 
жaрдињeрe, кao и зa aкциjу 
прoљeтнoг урeђeњa грaдa и 
нaшe сугрaђaнe кojи сe oд-
лучe зa купoвину у нaшeм 
рaсaднику у Дoњoj Пухaр-
скoj”, кaжe Дaвoр Рajлић, 
рукoвoдилaц “Грaдскoг зeлe-
нилa”. 
У зимскoм и љeтном циклу-
су у “Грaдскoм зeлeнилу” 
прoизвeду oкo 50.000 сaд-

ницa цвиjeћa. У oвoj рaднoj 
jeдиници пojaшњaвajу кaдa 
крeћe прoдaja из зимскoг ци-
клусa. 
“Зaинтeрeсoвaнoст нaших 
грaђaнa je приличнo вeликa. 
Mи свaкe гoдинe имaмo нeкe 
нaшe стaндaрднe купцe кojи 
гoдинaмa дoлaзe кoд нaс и 
узимajу цвиjeћe. A прoдaja 
крeћe средином aприлa пa 
дo средине мaja”, нaвoди Рaj-
лић.  
У зимскoм циклусу у “Грaд-
скoм зeлeнилу” прoизвoдe 
сaдницe тaгeтeсa, бeгo-
ниje, пeтуниje, aгeрaтумa, 
импaтиeнсa и винкe, a у 
љeтном циклусу  сaдницe 
виoлe, oднoснo мaћухицe. 
У oвoм кoлeктиву кaжу дa 
ћe, и пoрeд пoскупљeњa 
рeпрoмaтeриjaлa и вeћих 
трoшкoвa прoизвoдњe, 
нaстojaти дa циjeнe  зaдржe 
нa прoшлoгoдишњeм нивoу, 
кaдa je сaдницa цвиjeћa билa 
70 фeнингa. 

„ГРAДСКO ЗEЛEНИЛO“ ПРИПРEMA ЦВИJEЋE ЗA 
УРEЂEЊE ГРAДA

Дaвoр Рajлић, рукoвoдилaц “Грaдскoг зeлeнилa”
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“Сатира је фин начин да 
изразиш своје мишљење о 
неким актуелним ствари-
ма, а да конкретно никог не 
увриједиш. Није циљ да се 
било ко вријеђа појединач-
но, него да се друштвене 
појаве описују на начин како 
то сатиричар схвата. Да сати-
ричар прави државу, сигур-
но је не би знао направити. 
Али да све и један зна шта 
не ваља, е то зна”, рекао је у 
разговору за “Козарски вјес-
ник” Милан Куриџа.

Приједорчанин Милан Ку-
риџа, дипломирани правник 
у пензији, пронашао је себе 
у специфичном жанру за који 
је потребан аналитички ум и 
критичан однос према ствар-
ности која га окружује. Пре-
познали су то и други, па се 
тако Милан окитио бројним 
наградама на фестивалима 
хумора и сатире. Једна од 
посљедњих је “Златна вију-
га”, прва награда публике 
на прошлогодишњем Међу-
народном фестивалу “Крива 
Дрина” у Зворнику. Значи му, 
јер је ријеч о традиционалној 
манифестацији и јер је његов 
рад препознала публика. 
“Имао сам ту част да, поред 
десет истакнутих сатиричара 
из Србије и других републи-
ка бивше Југославије, па чак 
из Швајцарске, добијем прву 
награду публике. Прије тога 
сам два пута освојио прву на-
граду на престижном фести-
валу ‘Ерски улични кабаре’ 
на Златибору. То је троднев-
ни фестивал посвећен афо-
ризму. У конкуренцији јако 
добрих сатиричара, освојио 
сам прву награду”, истиче 
Куриџа који се том приликом 
окитио и титулом афористи-
чара године. 
Добитник је и прве награде 
“Владан Максић” у Горњем 
Милановцу за најбољи афо-
ризам 2022. године. Ту је и 
друга награда за афоризам са 
Фестивала кратке књижевне 
форме у Бијелом 
Пољу те 

број-
н е 
друге. 
Већ је 
ш е с т 
г о д и -
на члан 
Б е о -
градског 
а ф о р и -
стичарског круга. 
Каже да је то позивно члан-
ство, а одабрала га је екипа 
афористичара предвођених 

Сло-
б о д а н о м 

Симићем. Први афо-
ризам написао је 2014. годи-
не. 
“Повод је била преоптереће-
ност свакодневним обавеза-
ма и онда човјек покушава 
тражити некакав свој пут да 

се ментално вентили-
ше. Ја сам нашао овај, 
чини ми се да је добар. 
Сви ми на овим про-
сторима природно се 
сатирично изража-
вамо. Готово да не 
постоји човјек који 
није у мјесец дана 
избацио пар афо-
ризама или сати-
ричних досјетки 
које се могу само 
мало преоблико-
вати и ставити у 
некакву књигу. 
Примјера ради, 
Петар Кочић 
је неких 50 

km одавде ваздушно, а 
Бранко Ћопић 30 km на другу 
страну, што значи да је ово 
погодно тло”, наводи Куриџа. 
“Велики број сатиричних 
електронских часописа изла-
зи у Србији. Цијели Балкан, 
осим Словеније, јер тамо 
сатира није нешто посебно 

заступљена, све остало има 
јако сатирично изражавање. 
Бранко Ћопић је због сатире 
имао животних проблема, 
због ‘Јеретичке приче’ су га 
прогањали. У оно неко тврђе 
доба, знало је бити непри-
јатно бавити се сатиром. На 
Балкану сатире има највише. 
Нема је у развијеним држа-
вама или је има врло мало”, 
каже наш саговорник.
Сматра да стварност често 
претекне сатиру. Инспира-
ција је свугдје, додаје, како 
у сфери образовања, тако и 
мушко-женских односа.
“Сакодневне теме су такве да 
постоје неке које сатиричари 
масовно обрађују. Тако да се 
дешавају привидни плагија-
ти, стварних плагијата гото-
во да нема, али дешава се 
да малтене исти афоризам 
напише један, два или више 
сатиричара. Недавно сам са 
колегом сатиричарем Дра-
ганом Топићем причао на 

тему организовања првоа-
прилске сатиријаде или како 
год хоћете, тако да би то био 
пут да се евентуално пласира 
књига. Моја идеја је била да 
се приход од продаје књиге, 
ако успијемо то организовати 
1. априла, иде у хумантарне 
сврхе, јер књига сама по себи 
није бог зна како интересант-
на, мало се купује, мало се 
чита, све више нас пише, а 
све мање чита. Тако да ако 
успијемо да покријемо неки 
хуманитарни циљ, добро би 
било”, истиче Куриџа.
Додаје да простор за сатиру 
постоји, није претјерано ве-
лики, али га има. По његовом 
мишљењу, сатиру најозбиљ-
није прати Радио Републи-
ке Српске и култна емисија 
“Зврк”.  
“’Зврк’ прати озбиљна екипа 
сатиричара, не само из Бања 
Луке, него добрим дијелом 
из Београда, нешто из Феде-
рације БиХ”, тврди Куриџа. 
Не искључује могућност да  
Приједор добије клуб сати-
ричара. Има и савјет за по-
четнике афористичаре и са-
тиричаре.
“Чини ми се да сатира дола-
зи у мало познијим година-
ма. Лако је тестирати да ли 
неко има или нема таленат. 
То могу тестирати и ваши 
најближи. Ако видите да су 
заинтересовани, да почињу 
да се благо смијуље, јер са-
тира тражи и дозу хумора, а 
код афоризама тражи изна-
надни обрт. Дакле, кренете 
у једном правцу, окренете у 
другом, када на то позитив-
но реагују ваши укућани или 
комшије, значи да је то права 
ствар”, наводи Милан.
Годину и по је у пензији. 
Трећину радног вијека про-
вео је у Рудницима “Љубија”, 
а остатак у Пореској управи, 
Управи за индиректно опо-
резивање и Министарству 
финансија. 
“У пензији уживам, јер сам 
дуго радио, од чега 20 годи-
на путовао у Бањалуку на по-
сао. Сад се и физички и пси-
хички одмарам и радим оно 
што волим”, јасан је Куриџа.  
Признаје да мало његових 
суграђана зна да пише афо-
ризме. 
“Зна моје окружење да се 
тиме бавим и дружим се са 
пар пријатеља који се исто 
тако баве сатиром. То је круг 
који зна, остали не знају. 
Мислим да је писани облик 
изражавања у различитим 
медијима прави начин из-
ражавања. То да ли неко зна 
или не зна, то није толико ни 
важно”, сматра он.
Ако икад у Приједору буде 
основан клуб афористича-
ра и сатиричара, Куриџа се 
нада да ће у њему мјесто 
наћи и Радомир Речевић, ду-
гогодишњи новинар “Козар-
ског вјеснијка” који је пре-
познатљив по својој рубрици 
“Треће ухо”. 
“Речевић је мала легенда на-
шег малог града”, додаје Ку-
риџа. 

МЕНТАЛНА ВЕНТИЛАЦИЈА 
УТОЧИШТЕ ОД 

СВАКОДНЕВНИХ ОБАВЕЗА

Милан Куриџа, афористичар и сатиричар

Куриџа гостовао у програму Радио-Приједора

АФОРИЗМИ

• Супротно законима физике, једино у празну главу ништа 

не може стати. 

• Имамо наизмјеничну струју, час је има, час је нема. 

• Родило се дијете Јапанца и Црногорке. Ради му се, а не да 

му се.

• Полиција утирала криминал у ред, сад је криминал у реду.

• Улазак у политику је као губитак невиности. Кад једном 

уђеш у политику, послије може да се бавиш политиком ко-

лико год хоћеш.

• Много смо очекивали од одласка нашег предсједника у 

иностранство, а он се вратио. 

• Ово је влада у сјенци, сви су јој министри у хладовини. 

• Мушкарци никада не остављају жене равнодушним, када 

су млади узбуђују их, а када остаре, нервирају их.

• У шуми прописа се крупне звијери најбоље сналазе. 

• На мене године не утичу. Што нисам могао урадити ра-

није, не могу ни данас. 

• Запослен сам у државној установи, не радим нигдје.
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Текст:  Рената Ш. Новаковић

У организацији Српског кул-
турно-умјетничког друштва 
„Др Младен Стојановић“, 
одржан је 22. Међународни 
д јечији фестивал фолкло-
ра „Разиграна младост“ . 
Овај престижни догађај оку-
пио је 20 културно-умјет-
ничких друштава из Ре-
публике Српске, Србије и 
Хрватске. Посјетиоци су 
уживали у богатом програ-
му младих фолклораша. 
„На овом фестивалу насту-
памо по други пут и изве-
ли смо игре из Кобишнице. 
Веома нам је значајно што 
смо дио овог фестивала 
и желимо да се што боље 
представимо“, изјавио је 
члан КУД-а „Младост“ из 
Нове Пазове, Симеон Јовић. 
Учествовало је око 800 мла-

дих фолклораша, који су се 
публици представили током 
дводневне манифестације. 
„Овај фестивал ми много 
значи, јер обожавам играти 
и волим се дружити. Стекла 
сам много пријатеља и мно-
го сам путовала захваљујући 
фолклору“, рекла је тринае-
стогодишња Анђела Ћопић, 
чланица СКУД-а „Др Мла-
ден Стојановић“, којој је ово 
осми наступ на Фестивалу. 
Из Српског културно-умјет-
ничког друштва „Др Мла-
ден Стојановић“ нагла-
шавају да је циљ очување 
традиције, с посебним фо-
кусом на наступе младих. 
Секретар СКУД-а Небојша 
Алексић истакао је да је овај 
фестивал одлична прилика 
за развој локалних друштава. 
„Желимо да подигнемо све 
наше манифестације на виши 

ниво, поводом 140 година 
постојања и рада нашег 
друштва. Организо-
вали смо Међуна-
родни фестивал 
фолклора за д је-
цу са 19 учесни-
ка, уз четири 
ф о л к л о р н е 
групе из на-
шег друшт-
ва. Ово је за 
нас изузет-
на прилика 
да видимо 
чиме распо-
лажемо, ко-
лико је д јеце 
заинтересова-
но за фолклор и 
како раде друшт-
ва. Фестивал пред-
ставља велики мотив 
за локална друштва да се 
покажу и да сагледамо како 

стојимо “, рекао је Алексић. 
Из СКУД-а су најавили богат 
програм током године, по-
водом 140 година постојања 
и рада, који укључује штам-

пање 

м о -
нографије, до-
к у м е н т а р н и 
филм, свечану 
академију и 
више концера-
та. Покровитељ 

Међународног 
фестивала “Разиг-

рана младост” био 
је Град Приједор, а 

захвалнице су уруче-
не и спонзорима који 

су подржали догађај.

Текст:  Рената Ш. Новаковић

У организацији Народне би-
блиотеке „Ћирило и Мето-
дије“ одржано је поетско-
музичко вече под називом 
„Има нека тајна веза“, по-
свећено поезији Душка Три-
фуновића. Овај догађај оку-
пио је љубитеље поезије, а 
стихове великог српског пјес-
ника рецитовала је приједор-
ска глумица Зорица Јојић. 
„Мислим да је право вријеме 
и прилика да се присјетимо 
пјесама Душка Трифуновића 
које су мање познате и нису 
пјеване, али су оставиле 
дубок траг у нашем свије-
ту, какав год он био. Пјесме 
које говоре о свим њего-
вим гадостима и грозотама, 
али и о могућој љубави и 
љепоти којом је Душко био 
обавијен. Он је био човјек 
који је живио пуним плући-
ма, уживао у сваком тре-

нутку свог живота и писао 
о томе“, рекла је Јојићева. 
Душко Трифуновић, један од 
најчитанијих пјесника, био 
је инспирација за обиље-
жавање Дана заљубљених 
кроз његове стихове и му-
зику. Током вечери, прика-
зан је и исјечак из емисије 
„Шта д јеца знају о завичају“ 
из 1983. године, када је Три-
фуновић посјетио Приједор. 
„Ове године навршава се 19 
година од смрти великана 
писане ријечи Душка Трифу-
новића, који је оставио богат 
књижевни опус. Много пута 
смо жељели да му посвети-
мо књижевну вече, а сада, 
поводом Светог Трифуна, 
односно Дана заљубљених, 
коначно смо то и учинили. 
Трифуновић је заиста оста-
вио бројне пјесме посвећене 
љубави, а више од 80 њего-
вих пјесама било је музички 
опјевано и постале су велики 

хитови. Због тога смо одлучи-
ли да спојимо двије умјетно-
сти – књижевност и музику“, 
изјавила је Гордана Вила, 
директор Народне библио-
теке „Ћирило и Методије“. 
Музичку пратњу пружио је 
Саша Брандић, који је уз гита-

ру изводио неке од најпозна-
тијих пјесама Душка Трифу-
новића, као што су: „Има 
нека тајна веза“, „Ријека суза 
и на њој лађа“, „Пристао сам, 
бићу све што хоћеш“, „Гла-
во луда“, „Златна рибица“ 
и многе друге. Из Народне 

библиотеке „Ћирило и Мето-
дије“ најавили су промоцију 
збирке кратких прича „Освет-
ници и клеветници“ аутора 
Славише Павловића, која ће 
бити одржана 21. фебруара.

Поетско-музичко вече посвећено Душку Трифуновићу

СТИХОВИ "НАПИСАНИ" ПУНИМ ПЛУЋИМА

ДВАДЕСЕТ ДРУШТАВА НА ФЕСТИВАЛУ ФОЛКЛОРА 
„РАЗИГРАНА МЛАДОСТ“
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Текст:  Тања Мандић

У организацији “Младих за 
младе” у Позоришту Прије-
дор ће у сриједу, 26. фебру-
ара, бити изведена играно-
документарна представа 
“Патријарх Павле међу љу-
дима и нељудима”. Изведба 
дуодраме, наставак је про-
грамских активности ове ор-
ганизације и настојања да 
Приједору пруже  богатији 
културно-духовни живот кроз 
„слово и дух“ православља.
Представа кроз аутентич-
не ријечи патријарха Павла 
оживљава његов живот, ду-
ховни пут и визију свијета. 
У представи играју познати 
глумци Александар Дунић 
и Милан Малбаша, који ће 

кроз умјетнички израз пре-
нијети поруке једног од 

најузорнијих духовних вођа 
савременог доба. Патријарх 
Павле остао је у сјећању као 
човјек изузетне духовне уз-
вишености, моралне чистоте 
и преданости свом народу. 
Ово извођење доноси причу 
не само о њему као поједин-
цу, већ и о српском народу 
и његовим традиционалним 
вриједностима. Циљ је да, 
кроз умјетност, представа 
подстакне размишљања о 
духовним вриједностима, 
моралу и смислу људског 
постојања, док истовремено 
пружа хуманитарну подршку 
Удружењу грађана за помоћ 
и подршку лицима и поро-
дицама лица са атипичним 
развојним карактеристикама 
“Плави балон”. 

“Након организовања бесје-
де игумана Рафаила Боље-

вића прошле године у порти 
Цркве Свете тројице у Прије-
дору, којој је присуствовало 
више од 2.000 наших суграђа-
на, увидјели смо да грађани 
Приједора у свом граду желе 
више догађаја овог типа, те 
да у скоријој прошлости није 
постојао нико ко се у овој 
форми бавио приближавању 
православља Приједорчани-
ма и свега што оно садржи. 
Ослушкујући коментаре на-
кон бесједе и вечерње служ-
бе оца Бољевића, било је 
јасно да су управо овакви до-
гађаји оно што недостаје да 
употпунимо цјелину духов-
ног образовања и уздизања 
у нашем граду”, изјавио је 
Огњен Вукојевић, предсјед-
ник Омладинске организа-
ције “Млади за младе”.
Вукојевић се захвалио Позо-
ришту Приједор и директо-
ру Срђану Књегињићу који 
је, како је навео, препознао 
важност тога што раде и пру-
жио пуну подршку не само 
њима већ и “Плавом бало-
ну”. Он је изразио захвалност  
Етно-друштву “Српски соко-
лови Козаре” на подршци у 
промоцији њихових активно-
сти, као и Министарству по-
родице, омладине и спорта 
Републике Српске.

“Улаз је бесплатан, будући да 
је представа поклон грађа-

нима Приједора наше Омла-
динске организације ‘Млади 
за младе’. Средства која ће 
се прикупљати пред почетак 
представе, биће усмјерена 
‘Плавом балону’. Позориште 
Приједор ће овом удружењу 
донирати новчана средства 
која организација уплаћује за 
кориштење сале нашег позо-
ришта, тако да ова представа 
у сваком смислу има позити-
ван и афирмативан карактер 
за све наше суграђане да ово 
вече проведу уз одличну и 
поучну представу”, наводи 
Вукојевић. 
Позвао је све заинтересо-
ване да резервишу карте 
на вријеме и у сриједу, 26. 
фебруара, од 20.00 часова 
буду дио ове јединствене 
умјетничке вечери. 
Поред активности ху-
манитарног карактера 

и изградње инфраструктуре 
за дјецу и младе, Омладин-
ска организација “Млади за 
младе” у наредном периоду 
ће посебан фокус и пажњу 
усмјерити на промоцију пра-
вославља, здравог система 
вриједности , п о з и т и в -
них при-
мјера и 
важности 
духовног 
уздизања 
свих гене-
рација. 

“Млади за младе” организују хуманитарну представу за “Плави балон”

ДУОДРАМА О ПАТРИЈАРХУ ПАВЛУ 

НИШЕВИЋ: ХУМАНЕ АКЦИЈЕ ПУНО ЗНАЧЕ 
“Желио бих да се захвалим организаторима ове 
велике представе и уједно да позовем грађа-
не да се одазову, да нам покажу хуманост и по-
могну, јер прикупљена средства ће нам много 
помоћи у нашем свакодневном раду. Тренутно 
проводимо пројекат психолошке радионице за 
родитеље, гдје у исто вријеме са дјецом раде де-
фектолози и логопеди. Нажалост, све је то ску-
по и средства су нам ограничена, зато сваки ова-
кав чин пуно значи за наш даљи рад”, рекао је 
Војин Нишевић, предсједник УГ „Плави балон“.

У представи о патријарху Павлу играју глумци Александар Дунић и Милан Малбаша

Огњен Вукојевић, предсједник 
Организације “Млади за младе”

Текст:  Гордана Каурин
Фото:  СРНА

У Галерији “Сретен Стојано-
вић” у Приједору отворена 
је изложба Милице Радојчић 
и Душана Мушића, награђе-
них студената Академије 
умјетности Универзитета у 
Бањалуци. Радојчићевој, која 
је студент четврте године, 
смјер сликарство, ово је прва 
изложба.
“Изложила сам портрете. 
Волим да посматрам очи и 
поступке људи током реха-
билитације. Ово је изложба 

поводом тога што смо колега 
Мушић и ја добили награду 
за завршну изложбу на Ака-
демији умјетности“, изјавила 
је Радојчићева.
„Бавим се графиком, техни-
кама дубоке штампе и при-
марна техника је  акватинта. 
Што се тиче саме поетике 
рада, бавим се већином не-
пријатностима са којима 
се свакодневно суочавамо, 
сами ти радови приказују на 
неки сатиричан начин да ми 
као посматрачи уђемо у дија-
лог са тим непријатностима и 
да можемо да их сагледамо“, 

рекао  је Душан Мушић.
Директор Галерије Борис 
Еремић изјавио је да ова 
установа студенском излож-
бом отвара нову излагачку 
сезону, што је резултат са-
радње са Академијом умјет-
ности.
“Академија од свог осни-
вања сарађује с Галеријом и 
ми сваке године дајемо сту-
дентима награду у виду са-
мосталне изложбе”, рекао је 
Еремић.
Изложба ће бти отворена до 
7. марта.

ОТВОРЕНА ИЗЛОЖБА РАДОВА НАГРАЂЕНИХ СТУДЕНАТА 
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ВОДОРАВНО: 1. Отупио, неосјетљив (фр.), 9. Путир са посљедње Исусове вече-
ре, 10. Једна властелинска титула, 12. Безваздушни простор, 14. Карта, 15. Вер-
тикалан, 17. Обор, 18. Филм Косте Гавраса, 19. Полиција, 21. При, поред, 23. 
Јапан, 24. Треће слово латинице, 25. Збирка исландске митологије, 27. Градска 
кошаркашка лига (скр.), 28. Лудолфов број, 29. Непогода на мору, 31. Обално 
шеталиште, 32. Снижавање нивоа мора, 33. Непреврело вино, 34. Једно фило-
зофско учење. 

УСПРАВНО: 1. Брачна заједница, 2. Похлепан, 3. Метал између сребра и плати-
не, 4. Предзадње слово ћириличног алфабета, 5. Јадранско острво, 6. Морнар-
ско пиће, 7. Град у Војводини, 8. Помије, 9. Од жељеза, 11. Прича, причање, 13. 
Хиљадити дио грама, 16. Дирка, 20. Стара мјера за дужину, 22. Лука у Украји-
ни, 26. Утвара, 28. Један геолошки период, 30. Гле, ево (итал.), 31. Корејско 
возило, 33. Тридесето и 9. слово ћирилице, 35. Саставни везник.   

Рјешење из прошлог броја: актуелан, двор, лелек, народ, дева, еротик, Гир, в, 
велодром, нп, ресто, е, ила, Тир, хл, Цанкар, ови, Антон, алат, кистолит. 

УКРШТЕНЕ РИЈЕЧИ

ЗАНИМЉИВОСТИ
ВИКИНШКЕ КАЦИГЕ НИСУ ИМАЛЕ РОГОВЕ

Према археолошким доказима, слика моћних викинга с 
огромним кацигама које имају рогове, само је резултат 
модерне маште. Већина викиншких ратника борила 
се без кациге, али су зато носили кожне капе. Мит о 
роговима долази из умјетничких дјела из 19. вијека 
и њемачких опера које су одлучиле додати тај детаљ 
костимима.

КЛЕОПАТРА НИЈЕ БИЛА ЕГИПЋАНКА

Египатска краљица Клеопатра, једна од најмоћнијих 
владарица свијета, била је позната по својој интелигенцији 
и шарму. Иако се често сматра Египћанком, заправо је 
грчког поријекла. Рођена је у Александрији 69. године 
прије Криста и била је задња краљица династије коју 
је основао Птоломеј, генерал Александра Великог. 
Клеопатра је наслиједила оца Птоломеја XII. 51 године 
пр.н.е. и владала до смрти двадесет година послије.

 НИСУ СВИ ГЛАДИЈАТОРИ БИЛИ РОБОВИ

Филмови попут култног “Гладијатора” Ридлија Скота 
или “Спартака” Стенлија Кјубрика, учврстили су мит 
да су сви гладијатори у древном Риму били робови 
присиљени рискирати своје животе како би забавили 
масе и размажене аристократе. Заправо, постојале 
су гладијаторске школе за оне који су тражили славу, 
богатство и признање. Такође, већина борби није 
завршавала смрћу -  циљ је био надвладати противника, 
а не убити га, преноси Punkufer. 

ВИЦОТЕКА САТИРИЧНИ 
КОКТЕЛ

• Када пише мало, а духовито, али не буде 
такво одмах него мало касније када схватиш, 
па ти буде драго што си схватио, е то је афо-
ризам.

• Извозом привредних експерата у неприја-
тељске државе остварићемо два циља: ојача-
ти нашу економију, а ослабити њихову.

• Оно што економија данас дефинише као 
бизнис, у социјализму је било дефинисано 
кривичним законом.

• Наши државници имају много сличности са 
западним. Што год не знају западни држав-
ници, не знају ни наши.

Пише: 
Милан 
КуриџаДраге даме, прије него кажете да је мушкарац ружан, сјетите се, 

95 % ваше љепоте брише се влажном марамицом за 30 секунди.

***
Како препознати неписменог?

Исти је као писмен, само вози џип!

***
ГЕНЕТИКА

Око мамино, срце татино, памет бабина, снага дедина. Генетско 
објашњење због чега носиш диоптрију минус 4,25, имаш ангину 

пекторис, заборављаш да искључиш ринглу и бориш се са 
животом док се пењеш уз пар степеника.

 (Зафрканција) 

***
НА РОЂЕНОГ БРАТА НИКАДА

Пита судија лопова:
“Хоћете ли ми рећи ко је ваш саучесник?!”

На то ће лопов:
“На кога ја вамa личим, зар да одам рођеног брата?!”

***
СИТ ГЛАДНОГ НЕ РАЗУМИЈЕ

Долази начелница града у село и каже једном од становника:
“Ја сам Јела.”

Он њој одговара:
“Благо теби, ја црко’ од глади.”

Фото: shutterstock
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РЕПЕРТОАР 
КИНА 
“КОЗАРА”
ОД 20. 
ДО 26.02.

СУПЕР СПОРИ, СУПЕР 
МОЋНИ - синхронизован

Термин - od 20. do 26.02. u 18.00
Цијена улазнице – 5 KM
Трајање – 90 минута
Жанр – анимирани
Оригинални назив филма – 
Sanctuary Tales: Sloths Lane
Улоге – синхронизован 
Режија – Tania Vincent, Ricard Cusso
Од аутора филма “Банда чупавих 
репова” долази епска авантура 
породице љењиваца који кухају 
брже него што мислите! Након што 
страшна олуја уништи њихов дом, 
Лаура и њезина породица селе се у 
велики град у свом старом, захрђа-
лом камиону за храну, сањајући о 
успјеху у пословном свијету. Њихо-
ва невјероватна кухиња брзо при-
вуче пажњу домишљате гепардице 
Доти, која је одлучна да спаси свој 
пропали ланац брзе хране. Битка 
између двије кухарске екипе по-
чиње, а породицу љењиваца чека 
права пустоловина, пуна изне-
нађења, смијеха и незаборавних 
окуса.

МАЈМУН

Термин – od 20. do 26.02. u 20.00
Цијена улазнице – 5 KM
Трајање –  95 minuta
Жанр – хорор
Оригинални назив филма – The 
Monkey
Улоге – Sarah Levy, Theo James, 
Osgood Perkins
Режија – Osgood Perkins
 Када браћа близанци Бил и Хал 
пронађу очеву стару играчку 
мајмуна на тавану, почиње да се 
дешава читав низ језивих убиста-
ва. Браћа одлучују да баце играч-
ку и наставе са својим животима, 
растући раздвојени годинама. Али 
када поново започне читава серија 
мистериозних смрти, браћа морају 
да се уједине како би пронашла 
начин да заувијек униште мајмуна 
прије него што он однесе животе 
свих који су им блиски.

У Источном Сарајеву одржано је званично Првенст-
во Републике Српске у џудоу за сениоре и полетар-
це, на којем је учествовало око 250 такмичара. Џудо 
клуб “Козара-Жељезничар”, Приједор, имао је девет 
такмичара који су појединачно и екипно постигли 
добар резултатат. Полетарке Анђелија Родић, Миха-
ела Родић и Марија Панић освојиле су прва мјеста, 
док је полетарац Матеј Ходак био други. Женска еки-
па полетарки освојила је екипно прво мјесто. Лана 
Павковић, сениорка, била је трећа. Такмичаре “Коза-
ра-Жељезничара” очекује званично Првенство БиХ у 
Бањалуци у суботу, 22. фебруара.

Вуле Тривуновић, бивши шеф Стручног штаба ФК “Рудар-Приједор”, донирао је спортску опрему бившим клуп-
ским колегама. Захваљујући овом гесту Тривуновића, фудбалери сад имају обновљену комплет опрему за тре-
нирање. 
“Ова вриједна донација представља још један доказ чврсте везе која је створена између Вулета и нашег клуба”, 
поручују из “Рудар-Приједора”.
Подсјетимо, Тривуновић и приједорски клуб споразумно су раскинули сарадњу.

У припремној утакмици, “Омар-
ска” је резултатом 2:1 побиједи-
ла “Спартак” из Бањалуке. И у 
четвртој припремној утакмици, 
екипа “Омарске” није оставила 
добар утисак. Дебитантски на-
ступ имао је млади Кристијан 
Јанковић, који је због незгодног 
доскока морао напустити игру 
након само неколико минута. 
Иако су фудбалери “Омарске” 
остварили побједу, игра још 
није на жељеном нивоу. Овог 
викенда “Омарска” се састаје са 
“Љубићем” из Прњавора. 

Куглаши “Рудара 2” побиједили су у првом колу Мини 
лиге Првенства Републике Српске у Дервенти истои-
мену екипу резултатом 6:2 или 2983:2968 оборених 
чуњева. Иако је домаћа екипа била апсолутни фаво-
рит у веома захтјевној куглани у Дервенти, “Рудари“ 
су успјели направити изненађење и уписати заслуже-
но два нова бода. Овом побједом “Рудар 2” се пробио 
на друго мјесто на табели и сада заостаје за водећим 
„Херцеговцем“ из Билеће за пет бодова. Меч поене за 
екипу “Рудар 2” освојили су Дарко Болта (482), Мла-
ден Мартић (490), Дражен Рујевић (519) и најбољи 
играч сусрета Срђан Стојанчић (551), док је у трећем 
блоку Тадићу (471) и Хрваћанину (470) остало тек да 
сачувају чуњску разлику за своју екипу. У другом колу 
екипа  “Рудар 2” овог викенда дочекује водећи „Хер-
цеговац“.

ПОБЈЕДА “РУДАРА 2” У 
ПРВОМ КОЛУ МИНИ ЛИГЕ

Текст:  КВ

ЏУДИСТИ 
“КОЗАРА-ЖЕЉЕЗНИЧАРА” 

УСПЈЕШНИ НА ПРВЕНСТВУ РС

ТРИВУНОВИЋ ДАРОВАО НОВУ ОПРЕМУ БИВШЕМ КЛУБУ

“ОМАРСКА” САВЛАДАЛА “СПАРТАК” ИЗ БАЊАЛУКЕ



21. фебруар 2025.ЧИТУЉЕ/ОГЛАСИ 13.www.kozarski.com

Удружење пензионера РС
Удружење пензионера Града Приједора

ОБАВИЈЕСТ
Обавјештавамо све чланове Удружења пензионера Града 
Приједора, који чланарину плаћају на благајни Удружења, 
да исту за 2025. годину уплате најкасније до 01.04.2025. 
године, како не би изгубили чланство у Удружењу.

Стручна служба Удружења
Предсједник Слободан Брдар

Дана 18.2.2025. навршава се шест мјесеци 
од смрти мог супруга

РАДОВАНА БРАДЕ ПАНИЋА
(1952 - 2024)

Радоване, у мом срцу си оставио празнину, 
бол, тугу и сузе.
С поносом и љубављу сјећам се твоје 
племенитости, храбрости, доброте ...
Бићеш у мом срцу до краја мог живота.
Твоја супруга Смиља. 19767

Дана 18.2.2025. навршава се шест мјесеци 
од смрти нашег вољеног оца и деде

РАДОВАНА БРАДЕ ПАНИЋА
(1952 - 2024)

Тешко сам поднијела твој одлазак, али ме 
тјеши помисао да си сада на неком бољем 
мјесту. Хвала ти на сваком осмијеху, савјету, 
подршци и љубави и свему што си учинио за 
мене. Почивај у миру и знај да те твоја једина кћерка никад неће забо-
равити. Заувијек ћеш бити у нашим мислима и срцима.
Твоја кћерка Наташа и унук Милан. 19767

Дана 26.2.2025. навршава се 40 тужних дана 
од смрти вољеног брата и ујака

ЗДРАВКА МАТИЈАША
(1937 - 2025)

Дани пролазе, али љубав, сјећање и успоме-
не на тебе не блиједе. Остајеш заувијек у на-
шим срцима и мислима. С тугом и поносом, 
заувијек чувамо успомену и сјећање на тебе, 
твоју доброту и племенитост.
С љубављу те спомињемо, по доброти памтимо, у срцу носимо.
Твоја сестра Здравка, сестрићи Драган и Сања са породицама. 19764

Дана 18.2.2025. навршава се шест 
мјесеци од смрти нашег вољеног оца

РАДОВАНА БРАДЕ 
ПАНИЋА

(1952 - 2024)
Драги тата, прошло је већ шест 
тужних мјесеци откад ниси ту у нашем 
животу. Боли нас та сама помисао 
да те више нема, оног човјека који 
је био наша највећа подршка, наша 
животна водиља. Твој одлазак нас 
је тешко погодио, нема дана да не 
мислимо на тебе и да нисмо тужни. 
Једино знамо да неће никад бити исто као прије, јер ниси ту поред нас, да 
нас насмијеш, да се нашалиш као што си то увијек знао. Остаћеш увијек 
у нашим мислима и срцу, храбар, честит и поштен човјек као што си то 
доказао, а ми ћемо слиједити све то што си нас научио, јер желимо бити 
као ти. Видимо се на оном другом свијету и нека те анђели чувају.
Твоји синови Небојша и Немања.

19767

Дана 22.2.2025. обиљежава се 40 
дана откад наша вољена супруга, 
мајка и бака није с нама

МИРЈАНА БЕРИЋ
(1958 - 2025)

Помен ће се одржати на гробљу Биљег у Горњој Ламовитој у 11,30 
часова.
Захвална породица: супруг Душан, синови Филип и Владан, кћерка 
Јелена, брат Драшко, зет Марио, снаха Мирјана, унучад Давид и Ана и 
остала ожалошћена родбина и пријатељи.

19765

Дана 22.2.2025. навршава се 40 тужних дана 
од смрти драгог супруга, оца и дједа

ЗДРАВКА (Васкрсије) 
МАТИЈАША

У суботу, у 11 часова, дајемо помен на 
гробљу у Горњим Орловцима.
С тугом и поштовањем.
Твоји: супруга Ђуја, син Жељко, снаха Гордана, унук Огњен и унука 
Оља. 19762

Дана 22.2.2025. навршава се 40 тужних дана 
од смрти драгог оца и дједа

ЗДРАВКА (Васкрсије) 
МАТИЈАША

Нека те анђели чувају, а ми ћемо у срцима заувијек да те носимо и 
волимо.
Твоји: кћерка Живана, зет Недељко, унуци Данијел и Дејан, унука 
Моника, праунучад: Стефан, Софија, Никола и Елена. 19762

ОГЛАС
Издајем 

намјештену 
гарсоњеру у ужем 

дијелу града.
Све информације 

на телефон: 
065/875-428.

БУДИТЕ ИНФОРМИСАНИ БУДИТЕ ИНФОРМИСАНИ 
УЗ ПОРТАЛ КОЗАРСКОГ ВЈЕСНИКАУЗ ПОРТАЛ КОЗАРСКОГ ВЈЕСНИКА

www.kozarski.comwww.kozarski.com
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Дана 1.3.2025. навршава се 40 
тужних дана од смрти наше драге 
мајке и супруге

НЕВЕНКЕ КОЛАР
(1952 - 2025)

Овим путем позивамо драгу родбину и пријатеље да нам се у 10,30 
часова придруже на помену на породичном гробљу у Црној Долини.
Прерано и без поздрава си нас напустила, али нашу љубав према 
теби ни смрт не може да прекине. Нека те анђели чувају, а ми ћемо у 
срцима заувијек да те волимо и носимо.
Твоји: супруг Бранко, кћерке Јасна и Бранка са породицама.

19768

Тужно сјећање на драгу баку

НЕВЕНКУ КОЛАР

Твоји унуци: Милан, Милена и Дарко
19768

Дана 18.2.2025. преминула је 
наша драга мајка, сестра, тетка, 

бака, прабака, амбасадорка, 
пријатељица и комшиница

ЗДРАВКА 
(рођ. Обрадовић) 

ВУКАДИНОВИЋ
(1933 - 2025)

Ожалошћени: кћерке Olivera-Lela Laman i Renata Štubner, брат Милан 
Обрадовић са породицом, унук Ivor Tafro са кћеркама и породице: 
Торбица, Тадић, Томић, Бецнер, Грубан, Прлић и Гашић.

19772

Дана 28.2.2025. навршава се шест 
тужних година од смрти нашег драгог 

сина, супруга, оца и дједа

ЉУБИШЕ ГРУБАНА
Дан за даном иде, ниједан без сјећања 
на тебе, премало је ријечи, а превише 
туге да би рекли колико нам недостајеш.
Твоји најмилији: мајка Душанка, супруга 
Миланка, дјеца Дејан и Марина са 
породицама. 19760

Драге наше, воле вас ваши синови: Дражен, 
Дарко и унук Никола.

Драги наш 
„Љубане“, још нам 
ниси изблиједјела 

у сјећањима.

19769

Дана 19.2.2025. 
навршило се девет 
година откако нас 
је напустила наша 

мајка и бака

ЉУБИЦА 
(Станиша) 

ЈАЊИЋ
(1947 - 2016)

Дана 25.2.2025. 
навршава се осам 
година од када је 

отишла наша мајка 
и бака

ПЕРСА 
(Родић) 

КАЧАВЕНДА
(1937 - 2017)

Тужно сјећање на нашу драгу и вољену

НЕВЕНКУ КОЛАР

Твоја родбина и пријатељи.
19768

Дана 27.2.2025. навршава се 20 тужних 
година од преране смрти наше драгог

ГОЈКА ЈАКОВЉЕВИЋА
(27.2.2005 - 27.2.2025)

Вољени никад не умиру, док живе они који их воле и који се сјећају.
Твоја супруга Милева, синови Момир, Дамир и Ратко са породицама.

19756

Дана 21.2.2025. навршава се 17 година од 
смрти наше драге мајке и баке

МИТРЕ МАРТИЋ
(1936 - 2008)

Заувијек ћеш остати у срцима и мислима оних који те воле: син Лука, 
кћерке Славица, Бранка и Зора са породицама.

19763

Дана 22.2.2025. навршава се тужна 
година од смрти нашег драгог

МИЛОРАДА ЈАДЕ МИКИЋА

Вријеме пролази, али ни један дан 
без сјећања на тебе. Чуваћемо те од 
заборава кроз најљепше успомене.
Твоји најмилији.

19744

Ти си била легенда 
од жене, која нас је 
подигла и давала 

себе другима.
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Дана 16.02.2025. у 67. години живота преминуо је наш драги 
супруг, отац, брат, свекар и деда

СИМО (БРАНКО) ШВРАКА
Твој одлазак затекао нас је у великој невјерици и болу. Са 
великом љубављу и поштовањем, чуваћемо успомену на тебе.
Нека твоја племенита душа почива у миру.
Твоји: супруга Гордана, син Синиша, кћерка Сања, сестра 
Милена, снаха Јелена, унучад: Михајло, Алексеј, Лазар, 
Иринеја и Анастасија.
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Посљедњи поздрав

СИМО ШВРАКА

Драги Симо, тешко 
је повјеровати да 
те више нема. Твој 
изненадни одлазак 
оставио нас је скрхане 
и нијеме. Тешко је 
пронаћи ријечи које 
би описале бол коју осјећамо. Сјећаћемо те се по 
твојој ведрини и позитивном духу који си уносио 
међу нас ... Био си нам као члан наше породице. 
Твоја доброта и несебичност заувијек су уткани 
у темеље нашег колектива. Сјећаћемо се твоје 
преданости послу и жеље да даш увијек све од себе, 
али највише од свега, сјећамо се твоје људскости и 
топлине коју си ширио око себе.
Колектив „САНПРОМ-ТРЕЈД“ 

19771

Посљедњи поздрав 
драгом брату

СИМИ ШВРАКИ

Ја на небу, осим бога, имам још једнога анђела, 
брата мога.
Волим те највише на свијету, мој једини брате.
Твоја сестра Милена Гранатић са породицом.

19771

Посљедњи поздрав драгом и вољеном 
брату

СИМИ ШВРАКИ

Живјећеш у сваком нашем дану, у нашим 
мислима и најљепшим успоменама.
Брат Драженко са породицом.

19771

Са тугом и болом опраштамо се од мог 
драгог брата

СИМЕ ШВРАКЕ

Нека те у тишини вјечног мира прати 
наша љубав, јача од заборава.
Брат Славко са породицом.

19771

Вољеним

Част је била имати Вас у животу.
Нека Вас анђели чувају.
С љубављу и поштовањем.
Ваша Нада са дјецом.

19779

ОЛГА ПРЕДРАГ

МАРЈАНОВИЋ

СЈЕЋАЊЕ НА

ЗОРАНА ОСТОЈИЋА
(2019 - 2025)

ГОДИНЕ ЖИВОТА МЕЊАЈУ ЧОВЕКА, АЛИ НИ 
ЈЕДНА НЕ МОЖЕ ДА ПРОМЕНИ ОНО ШТО ЧОВЕК 
НОСИ У СЕБИ.
Вања и Драгица.

19766

Дана 27.2.2025. 
навршава се 11 година 
од смрти наше драге

ДРАГИЊЕ ГОРОЊИЋ

Твој син Живко.

19761
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Текст:  КВ

У 16. колу Прве лиге РС, кошаркаши “Приједор-Спар-
така” однијели су побједу на домаћем терену у не-
извјесној утакмици против екипе “Рогатице”. Поред 
ослабљености у играчком кадру, Приједорчани на-
стављају низ добрих резултата. Најбољи појединац 
сусрета био је капитен Лазар Дражић са 19 постигну-
тих поена, четири ухваћене лопте, седам асистенција 
и шест  украдених лопти. Александар Иветић додао 
је исти број поена уз четири  асистенције, а Коља Ву-
чинић и Огњен Билановић су имали по шест скоко-
ва и 13, односно 10 поена. По четвртинама је било 
КК “Приједор-Спартак” - КК “Рогатица” 82:76 (28:20 
14:25 21:18 19:13), саопштено је на Фб приједорског 
клуба.

Текст:  Тања Мандић 

Приједор се спрема за јед-
ну од најважнијих спортских 
манифестација у граду, тра-
диционални “Избор спорти-
сте”, који се ове године одр-
жава по 55. пут. Свечаност 
проглашења најуспјешнијих 
спортиста за 2024. годину 
биће одржана у суботу, 22. 
фебруара, у Позоришту При-
једор с почетком у 19 часова. 
Организација ове престижне 
манифестације поново је по-
вјерена Информативно-по-
словном центру “Козарски 
вјесник”. 
“’Козарски вјесник’ је сретан 
и захвалан што већ 55 годи-
на прати ову манифестацију. 
Грађани и градоначелник нас 
препознају као поузданог 
партнера у организацији, и 
трудимо се да сваке године 
подигнемо ниво свечаности. 
Наравно, то не би било мо-
гуће без подршке нашег по-
кровитеља, Града Приједора. 
Надамо се да ће сви спорти-
сти бити задовољни и да ће 
наши суграђани доћи у вели-

ком броју да подрже мани-
фестацију”, изјавио је Милан 
Тубин, вршилац дужности 
директора ИПЦ “Козарски 
вјесник”.
Као и сваке године, избор 
најуспјешнијег спортисте 
био је изазован задатак за 
жири, с обзиром на то да се 
пријавио 21 спортски клуб. 
Признања ће бити додијеље-
на у девет категорија, а нају-
спјешнији спортиста ће, уз 
новчану награду, добити и 

спортску стипендију од Града 
Приједора.
“Додјељујемо признања у 
више категорија: најуспјеш-
нији спортиста, најуспјеш-
нији и најперспективнији 
млади спортиста, специјал-
не награде, јубиларна при-
знања, признања за вете-
ране и за особе које су дале 
допринос развоју спорта. 
Такође, награђујемо најбољу 
мушку и женску екипу, нај-
бољег тренера и спортског 

радника. Град Приједор је 
традиционални покровитељ 
ове манифестације и понос-
ни смо што су награде за 
спортисте значајно повећа-
не посљедњих година. Тако 
ће и ове године остати неп-
ромијењене. За прво мјесто 
3.000 КМ, за друго 2.000 КМ 
и за треће мјесто 1.000 КМ”, 
изјавио је Александар Миље-
шић, вршилац дужности на-
челника Одјељења за култу-
ру, међународну сарадњу, 

спорт и невладине организа-
ције.
Компанија “Арселор Митал 
Приједор” ће, и ове године, 
новчано наградити десет 
младих перспективних спор-
тиста. Организатори позивају 
све грађане и представнике 
спортских клубова да у суб-
оту дођу у Позориште Прије-
дор и подрже најуспјешније 
спортисте за 2024. годину.

Теквондо клуб “Љубија” Приједор наступио је 
са шест такмичара на 4. Међународном теквон-
до турниру у Какњу и освојио три медаље: двије 
златне и једну сребрну. У екипном пласману у 
категорији кадета, спортисти овог клуба освојили 
су друго мјесто. Златне медаље припале су На-
таши Илић и Божидару Пилиповићу, док се сре-
бром окитио Кристијан Тимарац, саопштено је из 
ТКД “Љубија” уз честитке својим такмичарима. 
Међународ-
ни теквондо 
турнир одр-
жан је у спор-
тској двора-
ни Какањ, а 
учествовало 
је тридесет 
седам клубо-
ва из Италије, 
Х р в а т с к е , 
Црне Горе, 
Србије и Бос-
не и Херцего-
вине са 530 
т а к м и ч а р а 
у свим ка-
тегоријама. 
Организатор 
Турнира био 
је ТКД клуб 
“Нур” Какањ.

На Дворанском првенству БиХ за млађе 
категорије у атлетици, које је протеклог 
викенда одржано у Олимпијској дворани 
“Зетра” у Сарајеву, наступили су и чланови 
АК “Приједор”. Лара Дешић заузела је дру-
го мјесто у троскоку у својој категорији, док 
су Мила Рајлић ,Наталија Кнежевић и  Вук 
Мајсторовић остварили запажене резулта-
те у дисциплини 60 метара у својим кате-
горијама.

“ПРИЈЕДОР-СПАРТАК” 
БОЉИ ОД “РОГАТИЦЕ”

ТАКМИЧАРИМА “ЉУБИЈЕ” 
ДВА ЗЛАТА И СРЕБРО, 

КАДЕТИ ЕКИПНО ДРУГИ

ДЕШИЋЕВА ДРУГА 
НА ДВОРАНСКОМ 

ПРВЕНСТВУ У САРАЈЕВУ

У СУБОТУ ИЗБОР НАЈУСПЈЕШНИЈЕГ СПОРТИСТЕ ПРИЈЕДОРА

Са прошлогодишњег избора 

Александар Миљешић и Милан Тубин 


